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Protokół posiedzenia Komisji ds. Jakości Kształcenia WSMiP UŁ 

w dniu 17.05.2018 r. 

 

1) Pełniąca Obowiązki Przewodniczącej Komisji  

prof. zw. dr hab. Alicja Stępień-Kuczyńska otworzyła posiedzenie. 

 

2) Sprawa podsumowania sesji zimowej roku akad. 2017/2018 na I, II i III 

stopniu i sprawa „odsiewu” studentów na studiach I i II stopnia 

p. M. Skierniewska: stwierdza, że uchwała mówiąca, że na pierwszym semestrze studiów nie 

ma możliwości warunkowego zaliczenia uporządkowała pewne sprawy na korzyść kształcenia. 

Prodziekan ds. Studenckich Doktor M. Sempach: stwierdza, że sesja zimowa 2017/2018 

charakteryzowała się dużym odsiewem, co było wynikiem zapisu powyższej uchwały. Tym 

samym została ograniczona ilość osób, które przyszły na studia tylko po legitymację studencką, 

a nie uczęszczały na zajęcia. Zauważa, że na Wydziale jest więcej kierunków studiów, niż 

wcześniej. Wskazuje, że od 01.10.2018 r. zmieni się Regulamin Studiów, według którego 

student, który nie zaliczy w terminie kursu BHP, bibliotecznego lub prawa autorskiego, z 

automatu nie będzie podlegał zaliczeniu semestru, ponieważ nowy regulamin będzie nakazywał 

jego skreślenie. Ponadto, nadmienia, że nie widzi uchybień w pracy nauczycieli dydaktycznych, 

czasem po prostu niektórzy wymagają więcej niż inni.  

p. P. Wątorowski: stwierdza, że jako samorząd studencki opiniowali pozytywnie wprowadzenie 

wskazanej uchwały, gdyż daje to możliwość, aby poziom nauczania był jak największy. 

Zauważa, że duża część studentów na politologii zrezygnowała z nauki już po pierwszym 

miesiącu studiów. Zwraca uwagę na kolejną przyczynę odsiewu studentów jako nietrafienie w 

zakres studiów, a nie trudności.  

Prodziekan ds. Nauczania dr hab. J. Reginia-Zacharski, prof. nadzw. UŁ: wskazuje pomysł, 

aby może obniżyć limity miejsc przy rekrutacji.   

Prodziekan ds. Studenckich Doktor M. Sempach: proponuje zlikwidować możliwość rekrutacji 

po 30 września, gdyż najczęściej rekrutują się wtedy osoby, które przychodzą po legitymację, 

a nie po wiedzę.  
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prof. zw. dr hab. A. Stępień-Kuczyńska: stwierdza, że wszyscy się zgadzają z tym, że liczby 

dotyczące odsiewu na stosunkach międzynarodowych, politologii i w mniejszym stopniu na 

międzynarodowych studiach kulturowych, budzą zaniepokojenie. Pomyśleć należy jak temu 

zaradzić, na przykład przy wspomnianej rekrutacji. Pamiętać należy, że nie możemy jedynie 

poprzez działania restrykcyjne rozwiązywać problemu odsiewu. Jeśli odpada aż 50 % osób, to 

jest to marnowanie naszego potencjału. Tym bardziej, że przedstawiciel studentów, stwierdził, 

że już po pierwszym miesiącu widać, że jest mniej studentów. Proponuje lepszą koordynację 

dyrektorów Instytutów, Dziekanów, pani doktor A. Włodarskiej. 

Prodziekan ds. Nauczania dr hab. J. Reginia-Zacharski, prof. nadzw. UŁ: zauważa, że formalnie 

weryfikatorem liczby studentów jest sesja oraz, że wprowadzenie do sylabusów mechanizmu o 

nieprzekraczalnej ilości nieobecności na zajęciach jest jedynym możliwym narzędziem.  

dr hab. M. Pietrasiak, prof. nadzw. UŁ: stwierdza, że w tym roku nie było komunikacji w 

sprawie ilości studentów. Proponuje, aby raporty były robione w październiku i listopadzie, co 

ułatwi planowanie zajęć na kolejny semestr.  

Prodziekan ds. Nauczania dr hab. J. Reginia-Zacharski, prof. nadzw. UŁ: prosi dr hab. M. 

Pietrasiak, prof. nadzw. UŁ o wskazanie mechanizmów uzyskiwania tych raportów, ponieważ 

nie zrobi tego Biuro Obsługi Studenta, gdyż nie robi ono list obecności studentów na zajęciach.  

prof. zw. dr hab. A. Stępień-Kuczyńska: stwierdza, że ze strony BOS powinna być 

informacja, na przykład, że student ma przyznany urlop.  

p. P. Wątorowski: stwierdza, że jeśli chodzi o szacunki nieformalne, to można pytać starostę 

roku ile osób zrezygnowało.  

 

 

Dane liczbowe podsumowujące sesję zimową dla wszystkich kierunków na obu stopniach 

znajdują się w załączeniu protokołu. 

 

Co do stanu zaliczeń po I semestrze na studiach III stopnia nauk o polityce, doktoranci nadal 

znajdują się w trakcie zaliczeń przedmiotów. Sytuacja jest spowodowana rocznym cyklem 

rozliczeniowym na studiach doktoranckich. 
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Zalecenie Komisji: 

Komisja po przeanalizowaniu materiałów dotyczących wskaźników odsiewu w zimowej sesji 

egzaminacyjnej roku akademickiego 2017/2018 stwierdza, że wskaźnik ten jest wysoki, 

zwłaszcza dla kierunków stosunki międzynarodowe i politologia. Komisja zaleciła 

zorganizowanie spotkania w celu wypracowania odpowiednich mechanizmów prawidłowego 

wykorzystania potencjału Wydziału w obszarze kształcenia.  

 

3) Sprawa wpisywania przez nauczycieli akademickich ocen studentom  

poza wyznaczonymi terminami otwarcia protokołów w USOS 

 

Prodziekan ds. Studenckich Doktor M. Sempach: stwierdza, że czasami wykładowcy - głównie 

z zewnątrz Wydziału - umawiają się ze studentami na zaliczenie przedmiotu po sesji, nawet do 

dwóch tygodni po rozpoczęciu się nowego semestru, ponieważ na przykład nie było ich w sesji 

i proszą studentów, by przyszli do nich w nowym semestrze, a w BOS mówią, że się pomylili. 

Dlatego też zwraca się z prośbą do Komisji o pomoc w wypracowaniu mechanizmów.  

 

dr hab. M. Pietrasiak, prof. nadzw. UŁ: proponuje egzekwowanie prawa (BOS, koordynatorzy 

przedmiotów). 

 

Zalecenie Komisji: 

Komisja opowiada się za pilnym spotkaniem Kolegium Dziekańskiego, Dyrektorów Instytutów 

i Pani M. Skierniewskiej z BOS, ponieważ są to sprawy techniczne.  

 

dr hab. M. Pietrasiak, prof. nadzw. UŁ: składa wniosek formalny o możliwość zapoznania się 

z protokołami przedmiotów na stosunkach międzynarodowych. 
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4) Sprawa składu Komisji Rekrutacyjnych na rok 2018/2019 

Prodziekan ds. Nauczania dr hab. J. Reginia-Zacharski, prof. nadzw. UŁ: informuje o składzie 

Komisji Rekrutacyjnych. 

 

5) Kwestia sprawozdania z realizacji wyjazdów zagranicznych z WSMiP  

i pobytu studentów zagranicznych na Wydziale 

 

Doktor A. Włodarska-Frykowska: referuje sprawozdanie zgodnie z materiałami przesłanymi 

przez nią Komisji (sprawozdanie znajduje się w załączeniu protokołu). Ponadto proponuje 

skrócenie ścieżki dokumentów studentów chcących wyjechać na wymianę w dwóch możliwych 

opcjach: 

STAN OBECNY: 

Pełnomocnik dziekana – kierownik specjalności- dyrektor instytutu- prodziekan ds. 

studenckich  

 PROPOZYCJA ZMIANY (skrócenie ścieżki dokumentów) 

OPCJA 1 Pełnomocnik dziekana – wyznaczona osoba do każdego kierunku (kierownik 

specjalności/dyrektor instytutu) prodziekan ds. studenckich 

OPCJA 2 Pełnomocnik dziekana – prodziekan ds. studenckich 

prof. zw. dr hab. A. Stępień-Kuczyńska: opowiada się za skróceniem ścieżki, ale uważa, że 

powinna mieć miejsce konsultacja merytoryczna. 

dr hab. M. Pietrasiak, prof. nadzw. UŁ: zgadza się z doktor Włodarską-Frykowską i bierze 

pod uwagę, co stwierdziła prof. zw. dr hab. A. Stępień-Kuczyńska.  

Prodziekan ds. Studenckich Doktor M. Sempach: stwierdza, że chodzi o to, iż na większości 

dokumentów znajduje się adnotacja „bez zastrzeżeń”.  

dr hab. M. Pietrasiak, prof. nadzw. UŁ: proponuje, że jeśli wymaga coś konsultacji, to powinno 

się napisać na dokumencie adnotację „proszę o konsultację”  
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Doktor A. Włodarska-Frykowska: stwierdza, że tak jest, na przykład na bezpieczeństwie i sama 

odsyła dokumenty do profesora R. Łosia, a w teczkach studentów musi być zgoda promotora 

seminarium na wyjazd. Zaznacza, że będzie się korzystało z narzędzia konsultacji, ale chodzi 

o to, by nie było to zawsze obligatoryjne.  

Zalecenie Komisji: 

Generalnie Komisja jest za uproszczeniem procedur zaproponowanych przez Doktor  

A. Włodarską-Frykowską, natomiast zaleca konsultacje w sprawach budzących wątpliwości.  

 

6) Sprawa zasad i regulaminu dyplomowania na WSMiP 

Na prośbę Pana Dziekana dr hab. J. Reginii-Zacharskiego, prof. nadzw. UŁ, punkt dotyczący 

zasad i regulaminu dyplomowania, podczas posiedzenia zostaje zdjęty z porządku obrad, gdyż 

ich Autor nie może być obecny na posiedzeniu. 

 

7) Sprawa zasad i regulaminu hospitowania na WSMiP 

 

Prodziekan ds. Nauczania dr hab. J. Reginia-Zacharski, prof. nadzw. UŁ: informuje o 

proponowanych zmianach dotyczących składu osób wchodzących w skład Komisji 

Hospitacyjnych. 

prof. zw. dr hab. A. Stępień-Kuczyńska: sugeruje, aby nie uogólniać zapisów, ale podać 

dokładnie czym Komisja się zajmuje, w jaki sposób hospituje, na jakich zasadach doktorantów, 

jak często pozostałych pracowników, należy wyraźnie określić w ciągu jakiego czasu, np. co 

trzy czy pięć lat. 

Prodziekan ds. Nauczania dr hab. J. Reginia-Zacharski, prof. nadzw. UŁ: stwierdza, że 

doktoranci nie są pracownikami, a sprawa hospitowania ich, to już gestia Profesora A. 

Dubickiego. W rocznym raporcie składanym do Rektoratu jest mowa o hospitacji 

pracowników. 

Komisja przyjęła do wiadomości zaproponowane zmiany. 
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8) Sprawa zmian w siatkach programowych MISH 

 

Prodziekan ds. Nauczania dr hab. J. Reginia-Zacharski, prof. nadzw. UŁ: stwierdza, że trzeba 

było dokonać korekty godzinowej zajęć, aby zmieścić się w normie. Współpracował przy tym 

z Profesorem Markiem Dziekanem. 

Zalecenie Komisji: 

Komisja przyjmuje proponowane programy następujących kierunków studiów: 

 

kierunek studiów: politologia – MISHuS 

profil studiów: ogólnoakademicki 

stopień: pierwszy 

forma studiów: stacjonarne 

specjalności: Polityka i zarządzanie w strukturach lokalnych;  

                      Kultura polityczna i polityka historyczna 

od roku: 2018/19 

 

kierunek studiów: politologia – MISHuS 

profil studiów: ogólnoakademicki 

stopień: drugi 

forma studiów: stacjonarne 

specjalności: Doradztwo i zarządzanie polityczne;  

                      Diagnozowanie i prognozowanie polityczne;  

                      Bezpieczeństwo państwa 

od roku: 2018/19 

 

kierunek studiów: stosunki międzynarodowe 

profil studiów: ogólnoakademicki 

stopień: pierwszy 

forma studiów: stacjonarne 

specjalności: Konflikty i przemoc w stosunkach międzynarodowych; Migracja, uchodźstwo a integracja 

kulturowa; Polityka międzynarodowa i dyplomacja; Komunikowanie międzynarodowe; Dziennikarstwo 

międzynarodowe; Biznes międzynarodowy 

od roku: 2017/18 
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9) Sprawa weryfikacji siatki godzin dla I roku Międzynarodowych Studiów 

Kulturowych, studia I stopnia, profil praktyczny 

 

dr hab. M. Łukowska: stwierdza, że zalecenia Uczelnianej Rady Jakości Kształcenia zostały 

uwzględnione.  

(materiały znajdują się w załączeniu protokołu) 

Zalecenie Komisji: 

Komisja przyjmuje proponowany program następującego kierunku studiów: 

kierunek studiów: Międzynarodowe studia kulturowe 

profil studiów: stacjonarne 

stopień: I 

forma studiów: licencjackie 

specjalności: bez specjalności 

od roku: 2018/2019 

 

dr hab. M. Pietrasiak, prof. nadzw. UŁ: zadaje pytanie, czy można kogoś z administracji 

Wydziału powołać do czuwania nad siatkami.  

prof. zw. dr hab. A. Stępień-Kuczyńska: w odpowiedzi stwierdza, że Wydział ma Dziekana 

ds. nauczania i to On powinien kontrolować i nadzorować.  

 

10) Sprawa wyjazdów studentów na program Erasmus na ostatnim 

semestrze studiów oraz kwestia przedłużania przez studentów wyjazdów 

na Erasmusa na kolejny semestr 

Prodziekan ds. Studenckich Doktor M. Sempach: prosi Komisję o umocowanie go, aby w tych 

przypadkach mógł opiniować podania studentów negatywnie, a pojedyncze przypadki 

opiniowane w zgodzie z decyzją promotora.  

Zalecenie Komisji: 

Zasada ta zostaje poparta przez komisję.  
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11) Wolne wnioski 

Prodziekan ds. Studenckich Doktor M. Sempach: stwierdza, że swego czasu Komisja 

zobowiązała go do zorganizowania zasad „dobrych praktyk”, więc zorientował się w temacie i 

okazało się, że już taki dokument istnieje w skali całego Uniwersytetu, w związku z czym nie 

ma potrzeby tworzyć oddzielnego i powielać. Zwraca się z prośbą do Komisji o akceptację tej 

propozycji. Oczywiście ostateczna decyzja będzie należała do Pana Dziekana.  

dr hab. M. Pietrasiak, prof. nadzw. UŁ: stwierdza, że ten dokument i jego zapisy, to jest nawet 

więcej niż oczekiwała.  

Zalecenie Komisji: 

Komisja aprobuje propozycję. 

 

p. P. Wątorowski: przekazuje zaniepokojenie w imieniu studentów ws. siatki zajęć na 

stosunkach międzynarodowych, ponieważ profili specjalności jest więcej w ofercie, a studenci 

boją się, że część z nich może się nie otworzyć. Poszerzenie oferty specjalności studenci 

uważają na plus, ale żeby studenci nie mieli problemów, gdy część specjalności się nie otworzy.  

dr hab. M. Pietrasiak, prof. nadzw. UŁ: stwierdza, że jeśli specjalność się nie otworzy, to 

zniknie ona z oferty, a studenci rekrutują się na kierunek, a nie na specjalność.  

p. P. Wątorowski: zwraca uwagę na to, że absolwenci szkół średnich mają na reklamach 

informację o specjalizacjach, a potem idą na kierunek, a tych już może nie być, bo wypadły z 

oferty na kolejny rok. 

Zalecenie Komisji: 

W kwestii zgłoszonej przez przedstawiciela studentów Komisja zaleca wyjaśnienie jej z 

Dyrektorem Instytutu Studiów Międzynarodowych i Prodziekanem ds. Nauczania. 

12) Pełniąca Obowiązki Przewodniczącej Komisji  

prof. zw. dr hab. Alicja Stępień-Kuczyńska przypomniała, że w bieżącym 

roku akademickim odbędzie się jeszcze posiedzenie Komisji dotyczące 

spraw wcześniej zgłoszonych i zamyka posiedzenie. 


